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Tid Torsdagen den 15 november 2018 kl. 16.15 – 16.45 

 

Plats Stora kollegiesalen, Stadshuset 

 

Närvarande 

Ledamöter i trafiknämnden 

Daniel Helldén (MP) ordförande 

Sara Stenudd (V) vice ordförande 

Bo Arkelsten (M) 

Eva Ekmehag (M) 

Jan Tigerström (M) 

Lorentz Tovatt (MP) 

Karin Ernlund (C) 

Jan Valeskog (S) 

Bawer Kevir (S) 

Inger Lagerman (S) 

 

Ersättare i trafiknämnden 

Jonas Lilleberg Eriksson (M) 

Erik Persson (M) 

Jan Erik Leijon (M) 

Jill Eriksson (L) 

Petra Schagerholm (MP) 

Viveca Wallqvist (MP) 

Mikael Valier (KD) 

Roland Eliasson (S) 

Zakarias Zouhir (V) 

  

Ledamöter i rådet för funktionshinderfrågor 

Sven Hallberg (HSO/ÅSS) ordförande 

Gunilla Anegren (HSO/R) vice ordförande 

Lena Huss (HSO/RSMH) 

Örjan Jörlebo (HSO/RTP) 

Ulrika Voghera (HSO/HRF) 

 

Tjänstemän från trafikkontoret 

Jonas Eliasson, förvaltningschef 

Fredrik Alfredsson 

Karin Dhakal 

Ted Ell 
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Inga-Lill Hultin 

Anne Kemmler 

Mattias Lundberg 

 

Övriga tjänstemän 

Helena Cullemo, biträdande borgarrådssekreterare 

Åse Geschwind, nämnd- och rådssekreterare 

 

 

Presentation av rådsmedlemmar 
Ordföranden Daniel Helldén (MP) hälsar rådet välkomna till det årliga mötet 

med nämnden. En presentationsrunda av rådet hålls. 
 

Rådets frågor till nämnden 
Rådet har inför dagens möte med nämnden formulerat tre punkter man vill 

diskutera. Nämnden har fått dessa utsända med kallelsen till mötet. 

 

1 Skrivelse till trafiknämnden om framkomlighet på stadens gator 

Rådet önskar lämna in en skrivelse till nämnden för beredning. Skrivelsen 

handlar om framkomlighet på stadens gator kopplat till byggnadsställningar, 

byggsäckar, uteserveringar med mera. 

 

Rådets ordförande Sven Hallberg presenterar skrivelsen. 

 

Nämndens ordförande Daniel Helldén (MP) svarar att nämnden kommer att 

ta in skrivelsen för beredning vid sammanträdet den 10 december 2018. 

 

Förvaltningschefen Jonas Eliasson redogör för diskussioner som förts med 

länspolismästaren och stadsledningskontoret. En ny funktion har alldeles 

nyligen inrättats på stadsledningskontoret i syfte att förbättra samarbetet 

mellan staden och polisen i den här frågan. 
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2 Förslag på sittplatser och förslag på konkreta platser där det behövs 
hiss eller rulltrappa på grund av höjdskillnader i det offentliga rummet 
Då rådet träffade nämnden i oktober 2017 diskuterades sittmöjligheter i det 

offentliga rummet samt höjdskillnader i staden. Ett förslag väcktes om att 

rådet skulle kunna hjälpa till att peka ut några platser som trafikkontoret 

sedan kan få i uppdrag att utreda närmare. 

 

Inför dagens möte har rådet funderat över detta och lämnar följande förslag 

till nämnden: 

 

Platser där det finns behov av sittmöjligheter 

Rådet konstaterar att behovet av sittplatser framförallt finns längs gång- och 

affärsstråken såsom Götgatan, Kungsgatan, Sveavägen och Odengatan med 

flera. Rådet vill också understryka att det inte alltid är nödvändigt med tre- 

sitsbänkar det går bra med endast en sittplats också. 

 

Platser där det finns behov av hiss/rulltrappa 

Rådet lämnar följande förslag på platser där det finns behov av 

hiss/rulltrappa: 

- Stadsgården mittemot Fotografiska museet 

- Observatoriekullen 

- Fåfängan 

Rådet vill också understryka värdet av tydlig vägvisning till befintliga hissar 

och rulltrappor. Det behöver vara lätt att hitta dem. 

 

Rådets ordförande Sven Hallberg presenterar hur rådet resonerat då man tagit 

fram ovanstående förslag. Rådets ledamot Ulrika Voghera lägger till att det är 

viktigt med armstöd på sittplatserna. 

 

Nämndens ordförande Daniel Helldén (MP) tackar rådet för deras återkoppling 

från föregående möte med nämnden. Diskussioner förs inom ramen för 

gångplanen om flera av de gator som rådet pekar ut avseende behov av 

sittplatser. Övriga förslag kommer att tas in i diskussionen. 

 

Rådets ordförande Sven Hallberg berättar om då rådet i våras gjorde en 

testpromenad längs delar av gångstråket Hornstull – Telefonplan. Det var en 

mycket uppskattad promenad. Sven poängterar även vikten av att man skyltar 

tydligt då man planerar gångstråk. 
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Nämndens ledamot Bo Arkelsten (M) frågar om rådet har några förslag på gator 

i ytterstaden? Rådets ledamot Örjan Jörlebo nämner Magelungsvägen. När det 

gäller sittplatser föreslår Örjan att man även kan prova betongbänkar och 

fällbara sittplatser längs fasader. Daniel Helldén (MP) säger att fällbara 

sittplatser längs husfasader skulle behöva ske i samarbete med fastighetsägaren i 

så fall. 

 

Avseende rådets inspel om behov av hissar och rulltrappor frågar rådets ledamot 

Ulrika Voghera om nämnden har möjlighet att påverka att man installerar hissar 

jämte rulltrapporna i högre grad. Då man är rullburen är det svårt att åka 

rulltrappa.  

 

Daniel Helldén (MP) svarar att det är enklast att göra rätt från början då man 

bygger nytt och svårare att rätta till i befintlig miljö. Tillgänglighetsperspektivet 

finns alltid med i planeringen dock. 

 

Angående hiss vid Stadsgården så byggs det nu en hiss längre ner på 

Katarinavägen. 

 

Daniel Helldén (MP) tackar rådet för förslagen. 

 

 

3 Värmeslingor i anslutning till stora gångstråk 
Att installera värmeslingor för att förhindra is och snö längs stora gångstråk 

skulle vara mycket bra ur tillgänglighetssynpunkt. Hur ser nämnden på 

detta? 

 

Rådets ordförande Sven Hallberg presenterar frågan. 

 

Nämndens ordförande Daniel Helldén (MP) säger det i hög grad är en 

ekonomisk fråga men att nämnden ser mycket positivt på att installera 

värmeslingor längs gångstråk. 

 

Nämndens ersättare Viveca Wallqvist (MP) informerar om att det pågår försök 

med andra sätt att värma upp gatorna på. Förhoppningen inför framtiden är att 

det oftare ska vara möjligt att installera värmeslingor. 

 

Daniel Helldén (MP) informerar om att nämnden nästa år även kommer att 

sopsalta trottoarer. 
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Nämndens frågor till rådet 
 

Nämndens ordförande Daniel Helldén (MP) är tvungen att avvika. Han tackar 

rådet för mötet så här långt och överlämnar ordförandeskapet till vice 

ordföranden Sara Stenudd (V). 

 

Vice ordförande Sara Stenudd (V) frågar nämnden om de har några frågor till 

rådet. 

 

Ersättaren Viveca Wallqvist (MP) frågar rådet om de har uppmärksammat några 

problem med framkomligheten på grund av de nya lånecyklarna och 

lånescootrarna?  

 

Rådets ledamot Ulrica Voghera svarar att de parkeras väldigt illa runtom i 

staden. Rådets ledamot Lena Huss svarar att lånecyklarna och lånescootrarna 

ofta slarvställs på trottoarerna vilket är svårt för synskadade. Vidare är 

scootrarna även en säkerhetsrisk då de körs – men det gäller alla trafikanter. 

Lena Huss påpekar också att stadens egna cykelparkeringsplatser ofta är illa 

placerade också. Det är inte optimalt om cykelställ placeras mitt bland sittplatser 

till exempel. 

 

Mötet avslutas med ett samtal bland annat om leverantören av de nuvarande 

lånecyklarna och lånescootrarna och om hastighetsbegränsningar. 

 

*** 

 

Vice ordföranden Sara Stenudd (V) avslutar mötet med att tacka rådet för att de 

kommit i dag. 

 

Ordföranden i rådet Sven Hallberg tackar nämnden för att de fick komma. 

 

*** 

 

 

   Antecknat av  

 

 

 

   Åse Geschwind 


